
آرمان ملی: ستاره تیم  ملی گابن که رکورددار نقل و انتقالات 
در باشگاه ساندرلند محسوب می شود با باشگاه استقلال به 

توافق رسید. 
   خرید جدید 

بازیکن تیم ملی گابن که سابقه حضور در لیگ فرانسه و انگلیس 
را دارد، مورد توجه باشگاه استقلال قرار گرفته بود، با آبی پوشان به 
توافق کامل رسید و به زودی قرارداد امضا می کند. دیدیه اندونگ 
در یه هفته گذشته در فهرست خرید جواد نکونام قرار داشت و 
فرشید سمیعی به عنوان مدیرعامل استقلال حمایت کامل خود 
را از تصمیم کادرفنی برای استقلالی شدن این بازیکن انجام داد. 
کره پرداخت و  اندونگ در روزهای گذشته با باشگاه استقلال به مذا
در نهایت توافق کامل میان طرفین برای عقد قرارداد صورت گرفت. 
این بازیکن ۳۰ ساله سابقه بازی در لیگ فرانسه )لوشامپیونه( و 
انگلیس را دارد. وی فوتبال را در کشورش و در تیم سنتر امبریه 
آغاز کرد و بعد از آن راهی تونس شد تا در این کشور آفریقایی بازی 
کند. مقصد بعدی اندونگ لوریان فرانسه بود. وی در ادامه به طور 
قرضی راهی ساندرلند و واتفورد در چمپیونشیپ شد اما بار دیگر 
به فرانسه بازگشت تا برای گنگام بازی کند. بعد از جی لوید ساموئل 
بازیکن محبوب سال های دور استقلال که بر اثر تصادف درگذشت، 
اندونگ مهم ترین بازیکن خارجی است که با سابقه بازی در لیگ 
انگلیس، به استقلال می آید. ادپپنگ در تاریخ باشگاه ساندرلند 
اندونگ جزو رکورد اول نقل و انتقال باشگاه حساب می شود با 
١٦ میلیون یورو محسوب می شود، او سال ها پیش این انتقال 
جنجالی را انجام داد. اندونگ در ترکیه نیز توپ زده است و مدتی 
در تیم مالاتیا اسپور ترکیه حضور داشت. پست اصلی اندونگ 
هافبک میانی است اما می تواند در پست های دیگر هم بازی کند. 
این بازیکن در فصلی که گذشت در تیم الریاض عربستان حضور 
داشت و ۳۱ مسابقه برای این تیم انجام داد. وی ۴۸ بازی نیز برای 
تیم ملی گابن انجام داده است. قرارداد این بازیکن با الریاض به 
پایان رسیده بود و این باشگاه عربستانی به دنبال تمدید قرارد 
اندونگ بود. آنها حتی پیشنهاد یک میلیون دلاری به وی ارائه 
دادند اما با توجه به اینکه او با استقلال به توافق رسیده بود به این 

پیشنهاد پاسخ منفی داد. 
   قدوس

بعد از سه فصل و نیم بازی برای برنتفورد در چمپیونشیپ و 
لیگ برتر انگلیس، حالا سامان قدوس روزهای مبهمی را سپری 
می کند. هافبک بازیساز تیم ملی ایران که فصل قبل کمتر توسط 
توماس فرانک در ترکیب برنتفورد مورد استفاده قرار گرفت، با پایان 
قراردادش بازیکن آزاد است و می تواند بدون مانع تیم آینده خود 
را انتخاب کند. حدود یک ماه قبل شایعه هایی مبنی بر علاقه 
ساوتهمپتون به قدوس منتشر شد و خیلی ها بر این عقیده بودند 
که سامان در انگلیس می ماند و پیراهن راه راه سفید و قرمز این 
تیم را در لیگ برتر بر تن می کند. شایعه ها بی اساس از آب در آمد 

و هرگز مشخص نشد چرا ماجرای قدوس و ساوتهمپتون نهایی 
نشد. در این بین اما دو پیشنهاد مهم دیگر به دست قدوس رسید 
که او فعلاً به آنها پاسخ مثبت نداده است. استقلال مشتری پر و پا 
قرص و ایرانی قدوس بود و جواد نکونام علاقه بسیاری داشت 
تا این هافبک ۳۰ ساله را جذب کند. قدوس به دلایل خانوادگی 
و شخصی به این پیشنهاد پاسخ منفی داد؛ هرچند استقلال 
می توانست مبلغ قابل توجهی را برای شکار او هزینه کند و البته 
نقشی کلیدی را در ترکیب اصلی برای او کنار بگذارد. سامان اما 
بازگشت به لیگ ایران را در اولویت قرار ندارد و حالا می بینیم 
که همچنان در حسرت انتخاب تیم جدید باقی مانده است. 
قدوس که در ترانسفرمارکت ۲ میلیون یورو )۱۲۰ میلیارد تومان( 
ارزش گذاری شده، از آن دست بازیکنانی است که خیلی سخت 
با تیمی به توافق می رسد و در نقل و انتقالات هرگز بی گدار به آب 
نمی زند. او از مالمو در سوئد هم پیشنهاد جذابی دریافت کرده و 
گر باشگاه بهتری سراغ او نیاید، به زادگاه خود برگردد  بعید نیست ا
و پیراهن آبی آسمانی را بپوشد. مالمو سال هاست که به جذب 
قدوس علاقه دارد و در این تابستان هم بارها برای شکار قدوس 
پیشنهاد داده اما پاسخ روشنی دریافت نکرده است. معمای 
قدوس پیچیده است اما هر لحظه امکان دارد او با تیمی جدید 
از لیگی معتبر به توافق برسد. در روزهای پایانی نقل و انتقالات، 
تیم ها وقتی می بینند هنوز موفق به جذب بازیکن در برخی 
پست ها نشده اند، سراغ بازیکنان آزاد می روند. سامان هم منتظر 
این روزها مانده تا شاید یک بار دیگر بخت خود را برای بازی در 
گر رخ ندهد باید شاهد  لیگ برتر انگلیس امتحان کند. اتفاقی که ا

انتقال احتمالی او به مالمو در سوئد باشیم. 

   کارشناس
ستار همدانی، بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال در گفت وگو 
با ایسنا درباره روند نقل و انتقالات این باشگاه، عنوان کرد: با توجه 
به ثبات ایجاد شده در کادر فنی و شناختی که آقای نکونام نسبت 
به بازیکنان خود دارد و همچنین جذب بازیکنان مدنظر، قدرت 
استقلال بالا خواهد رفت. همه بازیکنان برای استقلال زحمت 
غ از اینکه در لیست فروش قرار گرفته  باشند یا نه. برای  کشیده اند فار
عملکرد شایسته در لیگ برتر و لیگ نخبگان آسیا، باید تیم تقویت 
می شد که این اتفاق صورت گرفت. یکی از نقاط ضعف استقلال 
در خط دفاع بود که با جذب رامین رضاییان، سامان فلاح و میلاد 
زکی پور به نقطه قوت تبدیل خواهد شد. در ساختار هجومی هم 
با جذب بازیکنان جوانی مانند کوشکی و اسلامی اتفاق خوبی 
افتاده است. همدانی جدایی صالح حردانی را »نقطه کور نقل و 
انتقالات استقلال« دانست و گفت: با حضور رضاییان می توانستیم 
که هر دو  شاهد یک زوج قدرتمند در سمت راست باشیم، چرا
بازیکن تکنیکی و سرعتی هستند. به نظرم نباید اجازه می دادیم 
گر خدای نکرده رامین رضاییان مصدوم شود  حردانی جدا شود. ا
چه اتفاقی خواهد افتاد؟ حردانی جوان و آینده دار است و قطعا 
می توانست به تیم کمک کند. غفلت کردیم. او درباره جذب وینگر 
بوسنیایی هم گفت: این یکی از مشکلاتی است که ما در سطوح 
مدیریتی داریم. باید جذب بازیکن با نظر کادر فنی صورت بگیرد 
چرا که مسئولیت فنی با ایشان است. نمی شود بازیکنی را به مربی 
تحمیل کرد. مدیریت باید صبر می کرد تا وضع نکونام مشخص شود 
و بعد اقدام به جذب بازیکن می کرد. برای جذب به اندازه کافی 

وقت بود و بهانه از دست رفتن زمان قابل پذیرش نیست. 
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»های جک« استقلال از لیگ عربستان؟!

گفتوگو

پرسپولیس  پیشکسوت  عربشاهی  ضیا 
و کارشناس فوتبال در مورد اردوی این تیم و 

وضعیت تیم سرخ پوش پایتخت صحبت کرد. 
   در مورد برگزاری اردوی پیش فصل چه 

نظری دارید؟
چطور  زده،  قشنگی  حرف  تاج  مهدی   
کنند، اما  نمی توانند ورزشگاه ها را استاندارد 
می توانند به ترکیه و دبی بروند؟ هدف از برگزاری 
این اردو ها بهترین نوع آماده سازی برای فصل 
خود  هدف  به  هیچ وقت  اما  است،  جدید 
نمی رسند، چون از نظر فنی تیم ها راه غلطی 
می روند. چه ایرادی دارد در مناطق خوش آب و 
هوای کشورمان اردو های پیش فصل برگزار شود 
و با هزینه کمتر باشگاه ها در ایران تیم های خود را 
آماده کنند تا چنین پولی در ایران به گردش درآید؟ 

هدف صرف هزینه بیهوده است. 
چه  انتقالات  و  نقل  در  پرسپولیس   

عملکردی داشته است؟
 عدم اعتماد به بازیکنان جوان باعث می شود 
تا پرسپولیس در نقل و انتقالات به دنبال بازیکن 
از دیگر باشگاه ها باشد. دروازه بان الجزایری 
به  گذشته  در  چون  ولی،  است  خوبی  خرید 
جوان ها فرصت داده نشده، برای لیگ نخبگان 
نیاز به جذب بازیکنان خوب وجود دارد. قطعاً 
پرسپولیس یارگیری خوبی می کند ولی همانند 
گذشته، جوان های خوبی زیر نام بازیکنان مطرح 
له می شوند. فصل قبل که بیرانوند مصدوم شد، 
امیررضا رفیعی در چهار بازی کلین شیت کرد. 
، نیمکت نشین  او و امثال این بازیکن آینده دار
می مانند و انگیزه شان را از دست می دهند، چون 
جرات اعتماد به آنها در مربیان نیست. خودمان 
بازیکن مستعد داریم، اما بازیکن از بیرون باشگاه 
می آوریم. پرسپولیس مدیرفنی تیم های پایه 
خود را از بزرگان خود بیاورد. به نظرم آدم هایی در 
تیم های پایه هستند که در قواره این مسئولیت 

نیستند. 
 عملکرد رقبای پرسپولیس را چگونه ارزیابی 

می کنید؟
کتور با سرمربیگری اسکوچیچ مدعی جدی   ترا
است. اسکوچیچ کارنامه خوبی دارد و سرآمد 
مربیگری او رساندن تیم ملی ایران به جام جهانی 
بود در حالی که در بدترین شرایط تیم را تحویل 
گرفت. او چیدمان خوبی در تیمش دارد و بازی 
گرفتن از مهره های تیم را به خاطر هوش بالایش بلد 
است. سرمایه اسکوچیچ بازیکنان آماده اش است و 
گر مشکل مدیریتی در این تیم نباشد، از مدعیان  ا
جدی قهرمانی است. سپاهان هم تیم پر مهره ای 
است و مورایس در سومین فصل متولی سرمربی 
خواهد بود. سپاهان هم مشکل مدیریتی نداشته 
باشد برای قهرمانی از مدعیان است. استقلال هم 
رقیب سنتی بوده و یکی از مدعیان خواهد بود. 
امسال سال سختی خواهد بود و تیمی قهرمان 

می شود که تمرکز خود را از دست ندهد. 

ضیا عربشاهی: 
امسال سال سختی 

برای مدعیان 
خواهد بود

  دونده بریتانیایی به دلیل خطا در خط  
استارت دو ۱۰۰ متر بازی های المپیک پاریس، از 
مسابقه اخراج شد. مسابقات دو ۱۰۰ متر از دیروز 
)شنبه( آغاز شد که جریما آزو دونده بریتانیایی 
قبل از اعلام داور شروع به دویدن کرد که این اقدام 
وی باعث دریافت کارت قرمز و اخراج از مسابقات 
شد. اما این دونده تصمیم داوران را غیر قابل قبول 
دانست و از آن امتناع کرد که این کار باعث ایجاد 
وقفه در مسابقات شد. در نهایت بعد از دقایقی 
وی پیست مسابقات را ترک کرد تا مسابقات ادامه 

پیدا کند. 
  حسن تفتیان در دوی ۱۰۰ متر المپیک و 
از میان ۹ شرکت کننده در گروهش پنجم شد. 
حسن تفتیان، رکورددار دوی سرعت ایران، رقابت 
خود را در المپیک ۲۰۲۴ پاریس دیروز )شنبه، 
سیزدهم مرداد( برگزار کرد. او در گروه پنجم مرحله 
مقدماتی دوی ۱۰۰ متر دوید و پنجم شد. تفتیان 
رکورد ۱۰. ۱۸ ثانیه را ثبت کرد و بین ۹ دونده گروه 
خود پنجم شد و به این ترتیب از رسیدن به دور 
نیمه نهایی بازماند. او با دوندگانی از نیجریه، 
ایتالیا، جزایر کیمن، غنا، آفریقای جنوبی، برزیل، 
سنگاپور و سوئد رقابت داشت که در نهایت بین 
آنها پنجم شد. سه نفر برتر هشت گروه به همراه 
سه نفر از بهترین رکوردها راهی مرحله نیمه نهایی 
می شوند. تفتیان در این مسابقات نتوانست 
رکورد شخصی خود ۱۰. ۰۳ ثانیه بود را بشکند، اما 

بهترین رکورد فصلش را ثبت کرد. 
  دختر تیرانداز ایران گفت: من همه تلاش 
خود را کردم. امیدوارم از این تجربه خوبی که 
استفاده  بعدی  المپیک  در  آوردم  به دست 
کنم. هانیه رستمیان پس از عنوان ششمی در 
مسابقات المپیک اظهار داشت: مسابقه سختی 
بود، فشار مسابقه بالا بود. من تجربه حضور در 
المپیک را داشتم و امیدوار بودم مدال آور باشم 
اما قسمت نبود. من همه تلاش خود را کردم. 
امیدوارم از این تجربه خوبی که به دست آوردم در 
المپیک بعدی استفاده کنم. رستمیان در ادامه 
در مورد حریفانش گفت: همه فینالیست ها جزو 
۱۰ نفر اول رنکینگ بودند. تجربه حضور در فینال 
با آن حریفان را داشتم. این رشته مخصوصا فینال 
آن اصلا قابل پیش بینی نیست اما همه تلاشم را 
کردم. تجربه ارزشمندی به دست آوردم. وی در 
مورد انتظارش از خودش در المپیک تصریح کرد: 
با توجه به مسابقات گذشته و تمریناتم انتظار 

فینالیست شدن را داشتم. 

المپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: رئیس هیات فوتبال استان آذربایجان شرقی اعلام 
کتور - پرسپولیس در ورزشگاه یادگار امام )ره(  کرد قطعاً دیدار ترا
برگزار خواهد شد. جواد ششگلانی درباره آخرین وضعیت بازسازی 
ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز اظهار داشت: تیم فنی در حال 
کار در ورزشگاه هستند و مراحل بازسازی در حال انجام است. 
این قول داده شده است که ورزشگاه برای بازی های لیگ هم 
کنش به این پرسش که آیا قطعاً ورزشگاه  آماده شود. وی در وا
کتور و پرسپولیس در هفته دوم  یادگار امام )ره( برای دیدار ترا
لیگ برتر آماده خواهد شد، گفت: بله مطمئناً این اتفاق خواهد 
افتاد و قول دادند ورزشگاه یادگار امام )ره( به بازی هفته دوم 
برسد. البته احتمال دارد نواقص جزئی تا آن زمان باقی بماند، اما 
بازی در همین ورزشگاه برگزار خواهد شد و آمادگی کامل وجود 
دارد. ششگلانی همچنین تصریح کرد: درباره چمن ورزشگاه ما 
مشکلی نداریم و یکی از بهترین چمن های ایران را داریم. درباره 
نور ورزشگاه هم مشکلاتی وجود داشت که اصلاح شده است و 

الان مشکلی نیست. 

بیــنالمــلل
گوست )۲7 مرداد(      تیم فوتبال اینتر در حالی در تاریخ ۱7 آ
در اولین بازی خود در فصل جدید سری A ایتالیا باید در خانه 
گی به احتمال زیاد برای این  جنوا به میدان برود که سیمونه اینزا
دیدار مهاجم ایرانی اش را در اختیار نخواهد داشت.   ۳۲ ساله روز 
چهارشنبه در تمرینات اینتر دچار مصدومیت شد و روز پنجشنبه 
تحت  MRI قرار گرفت که آزمایش ها نشان داد؛ او از ناحیه عضله 
دو سر ران پای چپ دچار کشیدگی شده است. برخی رسانه های 
ایتالیایی مدعی شده اند که طارمی در خطر از دست دادن بازی 
اول اینتر در فصل جدید سری A قرار دارد، اما او به طور حتم 
برای بازی هفته دوم که بازی خانگی مقابل لچه خواهد بود، 

آماده می شود. حالا شبکه تلویزیونی 
خبر  ایتالیا«  اسپورت  »اسکای 
می  دهد که لائوتارو مارتینس با توجه 

به مصدومیت مهدی طارمی، تصمیم 
گرفته تعطیلات تابستانی اش را کوتاه 

 ) کند و زودتر از موعد مقرر )امروز
به ایتالیا بازگردد. این مهاجم 
حضور  توجه  با  آرژانتینی 

تیم ملی آرژانتین در فینال 
کوپا آمه ریکا ۲۰۲۴ که منجر 
به قهرمانی آلبی سلسته هم 
شد، دیرتر از سایر بازیکنان 

به اینتر بازمی گردد. 

هاشمی: کمیته المپیک دلایل انتخاب لباس کاروان ایران را بگوید 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

وزیر ورزش و جوانان گفت: وزارت ورزش 
سعی دارد بعد از بازی های پارالمپیک، یعنی 
از ابتدا مهر ماه، حقوق پیشکسوتان ورزش را 
چهار برابر کند. کیومرث هاشمی، وزیر ورزش 
و جوانان دیروز )شنبه ۱۳ مرداد( با حضور در 
صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان 
ورزشی ضمن افتتاح سالن قهرمان سیر، اعلام 
کرد: وزارت ورزش سعی دارد بعد از بازی های 
پارالمپیک، یعنی از ابتدا مهر ماه، حقوق 
پیشکسوتان ورزش چهار برابر افزایش پیدا 
گر مبلغ دریافتی کسی  می کند. به طوری که ا
یک میلیون بوده حداقل به چهار میلیون 
کثری نیز بین  افزایش پیدا می کند و رقم حدا
ده تا دوازده میلیون افزایش پیدا می کند. 
لباس های  حواشی  با  رابطه  در  هاشمی 
کاروان ایران در المپیک و نتایج کسب شده 
، اظهار داشت: الان  ورزشکاران تا به اینجا کار

زمان مناسبی برای صحبت کردن در رابطه 
با این موضوع ها نیست. من قبلا نیز گفته 
بودم که وزارت ورزش در جزئیات موضوعات 
کمیته ملی المپیک ورود نمی کند. در مورد 
حواشی لباس ها نیز نگاه های مختلفی وجود 
داشت. در مقطعی که من رئیس کمیته ملی 
المپیک بودم نیز لباس ها مشکل داشت که 
من پذیرفتم و لباس تغییر پیدا کرد. لذا ما 
در هفته دوم مسابقات هستیم و رشته های 
مدال آور ما در این هفته به میدان می روند 
کنند تا ورزشکاران با  کمک  باید رسانه ها 
آرامش بیشتری در مسابقات شرکت کنند. 
ما از دوستانمان در کمیته ملی المپیک نیز 
خواسته ایم تا دلایل خود را برای انتخاب این 
لباس ارائه کنند. وی در رابطه با اینکه آیا نباید 
قبل از شروع مراسم این لباس ها رونمایی 
می شد؟ بیان کرد: به هر حال باید دوستان 

توجه بیشتری می کردند و بله من هم موافق 
هستم که باید قبل از مسابقات رونمایی انجام 
می شد، اما باید روی هفته دوم مسابقات 
تمرکز داشته باشیم و تا به اینجا کار نیز از هیچ 
کدام از رشته هایی که در مسابقات شرکت 
کردند توقع مدال نداشتیم. فقط در رشته 
شمشیربازی شانسی داشتیم که متاسفانه 
با ناداوری از بین رفت. وزیر ورزش در رابطه 
با وضعیت ورزشگاه های آزادی و تختی قبل 
از شروع بازی های ملی نیز اظهار داشت: 
مجموعه ورزشی آزادی یکی از قدیمی ترین 
کنون خدمات  مجموعه های کشور بوده که تا
زیادی به خصوص در زمینه فوتبال ارائه کرده 
ولی در سال های گذشته هزینه هایی برای 
بازسازی این مجموعه پرداخت نشده است. 
ما در سال ۱۴۰۳ مبلغ هزارو دویست میلیارد 
تومان برای تعمیر و بازسازی این مجموعه 

هزینه کردیم که اصلا رقم کمی نیست. نباید 
دقت را فدای سرعت کرد و خدایی نکرده 
خ دهد که دیگر  در ورزشگاه آزادی اتفاقی ر
نتوانیم جوابگوی خسارت آن باشیم. هاشمی 
در رابطه با گلایه فدراسیون فوتبال در رابطه با 
اینکه شرکت توسعه هنوز مبالغ لازم را پرداخت 
نکرده نیز گفت: خیر اصلا اینگونه نیست. 
من صراحتا اعلام می کنم که قرار بر این بوده 
که یک تفاهم نامه  و صورت جلسه ای بین 
شرکت توسعه و فدراسیون فوتبال به امضا 
برسد و هر آن چیزی که تفاهم شده باید اجرا 
شود. کوتاهی از سمت هر کدام یک از آنها 
باشد من خودم پیگیری می کنم. قرار بر این 
بوده که فدراسیون فوتبال ضمانت نامه لازم 
را به شرکت توسعه بدهد تا این پول پرداخت 
شود و من فکر می کنم که این هفته این اتفاق 

صورت می گیرد. 

منصور برزگر پیشکسوت شاخص کشتی ایران با بیان 
اینکه خیلی از ورزشکاران ایران تنها به شرکت کننده در 
المپیک ها تبدیل شده اند، گفت: برای کسب موفقیت در 

ورزش باید مدیریت و برنامه ریزی داشته باشیم. 
 افزایش انتظارات 

منصور برزگر در گفت وگو با ایسنا، درباره افزایش انتظارها 
کامی بسیاری از ورزشکاران ایران در  از کشتی در پی نا
کسب مدال المپیک و اینکه این انتظار می تواند باعث 
فشار روی کشتی گیران شود، اظهار کرد: به هر حال در 
همه ادوار المپیک، کشتی بار ورزش ایران را به دوش 
کشتی انتظار مدال آوری  کشیده و مردم همیشه از 
داشته اند. مردم به غیر از کشتی و وزنه برداری و کمی هم 
که  تکواندو از سایر رشته ها انتظار زیادی نداشته اند؛ چرا
این رشته ها نتوانسته اند انتظارات را برآورده کنند. بچه ها 
نباید کاری به این موضوعات داشته باشند و تنها باید 
کشتی خودشان را بگیرند. البته امسال با نبودن روس ها 
شرایط برای ما خیلی بهتر شده و می توانیم نتایج خوبی 
را بگیریم. پیشکسوت شاخص کشتی ایران و دارنده 
مدال های نقره المپیک و یک طلا و دو نقره جهان ادامه 
داد: در المپیک ۱۹7۶ مونترال، ۸۴ ورزشکار از ایران 
حاضر شدند اما فقط من همراه محمد نصیری صاحب 
مدال های نقره و برنز شدیم. اینطور نیست که در المپیک 

خیلی راحت به یک ورزشکار مدال بدهند. 
 بودجه 

او در پاسخ به این سوال که چرا با وجود اختصاص 
کان  بودجه های میلیاردی به بسیاری از رشته ها، کما
کشتی باید بار مدال آوری ورزش ایران در المپیک ها را 
به دوش بکشد، گفت: خیلی از ورزشکاران ما با وجود 
هزینه های زیاد در المپیک ها فقط تبدیل به شرکت کننده 

ابتدا باید  کسب موفقیت در ورزش  شده اند. برای 
مدیریت و برنامه ریزی درست و اصولی داشت و پس 
از آن هم بودجه و امکانات کافی باید بر اساس ضریب 
موفقیت هر رشته به فدراسیون ها تعلق بگیرد و نظارت 
شود که منابع مالی به درستی در هر رشته هزینه شود. 
ما چه امکاناتی داریم که توقع داریم در رویداد بزرگی مثل 

المپیک صاحب مدال  در رشته های مختلف شویم؟
کن   اما

برزگر خاطرنشان کرد: در گذشته تمامی مجموعه های 
ورزشی ارگان های دولتی برای استفاده مردم رایگان بود 
کن اجاره داده شده اند و مردم  اما سال هاست این اما
باید برای استفاده از آنها پول بدهند. کشتی گیری که 
مستعد است و می تواند با کمی توجه استعداد درخشان 
ورزش ایران شود به دلیل مشکلات مالی نمی تواند از این 
باشگاه ها استفاده کند و همین موضوع آغاز وضعیت 
کنونی ورزش ایران است. در گذشته وزارت ورزش به 
باشگاه ها و هیات های ورزشی کمک می کرد اما الان شاهد 

این روند نیستیم. 
 مدیریت 

سرمربی پرافتخار کشتی ایران با اشاره به اهمیت 
مرحوم  زمان  در  گفت:  ایران  ورزش  در  مدیریت 
یزدانی خرم در فدراسیون والیبال این رشته توانست 
خودش را مطرح کند، اما وقتی ایشان رفت به مرور نزول 
والیبال ایران شروع شد تا اینکه امروز می بینیم جایگاهی 
در جهان ندارد. متاسفانه برخلاف کشورهای دیگر به 
ورزش نگاه تجاری و درآمدزایی داریم. او در پایان گفت: 
امیدوارم کشتی گیران ما در المپیک نتایج خوبی را کسب 
کنند و با مدال آوری باعث خوشحالی مردم شوند و آبروی 

کشتی حفظ شود. 

 قانون سقف قرارداد 
برای فوتبال باخت است 

با توجه به اینکه با برخی از بازیکنان استقلال ارتباط دارم به 
نظرم تیم مدیریتی آبی پوشان به خوبی توانسته بازیکنان را از 
لحاظ روحی و روانی تقویت کند. فرشید سمیعی در دوران نقل و 
انتقالات چهره برنده در بین مدعیان بود. به اعتقاد من در بخش 
هجومی بازیکنان خوبی جذب شده و با توجه به انجام تمرینات 
در اردوی ترکیه استقلال از لحاظ فنی کیفیت بالایی را پیدا خواهد 
گر می خواستند با دست  کرد. در خصوص قرعه کشی؛ به نظر من ا
قرعه کشی کنند و یا خودشان بازی ها را بچینند نمی توانستند 
به این خوبی برای استقلال بازی ها را برنامه ریزی کنند. برخی 
بر این اعتقادند که بازی های آخر سخت هستند و ممکن است 
در انتهای فصل به مشکل بخوریم که باید به نظر آن ها احترام 
گذاشت. به این دلیل می گویم قرعه کشی خوبی برای استقلال 
که در بازی های ابتدایی ما با رقیبان آسان تری  انجام شده، چرا
بازی خواهیم کرد و با پیروزی در رقابت های ابتدایی فشار ها از 
روی کادر فنی برداشته می شود و در ادامه با روحیه مضاعف به 
مصاف رقیبان سخت تر می روند. تیمی که بازی اول را با پیروزی 
پشت سر بگذارد شخصیت قهرمانی را کسب می کند. این موضوع را 
باید اضافه کنم که جواد نکونام در فصل گذشته تحت شدیدترین 
فشار ها از سوی رسانه، هواداران و کارشناسان بود. از نظر من 
نتایج فصل گذشته جواد نکونام فوق العاده بود. بخش عمده ای 
از هواداران بر این باورند که استقلال از لحاظ هجومی ضعیف 
عمل کرد و بازی چشم نوازی نداشت که این مورد بیجا نیست. هر 
سرمربی در هر تیم بزرگ نیاز به ابزار دارد که به اعتقاد من نکونام 
در فصل گذشته ابزار لازم را در اختیار نداشت، اما حالا که در 
اختیار دارد به خوبی از آن ها استفاده کند و بار هجومی تیم را بالا 
کت شده، اما به محض اینکه اولین نتیجه  کنون فشار ها سا ببرد. ا
کامی ایجاد شود هواداران فشار می آورند و برخی حواشی  بد یا نا
گر ابتدای فصل با تیم های  نیز به وجود خواهد آورد. به نظرم ا
کامی مواجه می شدیم و جواد نکونام با  قوی بازی می کردیم با نا
توجه به فشار های اواخر فصل دیگر نمی توانست تحمل کند و 
استعفا می داد. از نظر من نکونام دیگر بهانه ای ندارد که بگوید ابزار 
ندارم بلکه امسال همه چی مهیا است و از همان ابتدا می توانیم 
گر در بازی های ابتدایی  مسابقات را به بهترین شکل پیش ببریم. ا
کام باشد فشار ها به حد عجیب و غریبی بالا خواهد  تیم استقلال نا
رفت و باعث می شود شخصیت تیمی و قهرمانی استقلال از بین 
برود. تیم ها باید با توجه به نیازهایشان بازیکنان مد نظر را جذب 
کنند که این موضوع برای استقلال صدق کرد و در نقاطی که 
ضعف داشتیم بازیکنان موثری گرفته شد. خدا را شکر تا حدودی 
اسکلت تیم حفظ شده، اما باید به این موضوع توجه کنیم که 
هواداران روی فاز هجومی تیم جواد نکونام تمرکز زیادی دارند و به 
نظرم او می تواند جواب انتقادات هواداران و کارشناسان را با بازی 
خوب در فاز هجومی بدهد. تصمیماتی مانند سقف قرارداد یک 
بازی باخت، باخت را برای فوتبال ایران به وجود آوردند که بار ها 
با اعتراض هواداران و تیم ها مواجه شد. با توجه به اینکه در فصل 
گذشته این قانون کاملاً بی تاثیر پیش رفت مجدداً یک دلیلی پیدا 
نشد که چرا دوباره آن را ادامه دادند و این قانون را وضع کردند. 
فدراسیون فوتبال باید پاسخگو باشد که به چه دلیل وقتی از یک 

قانون جواب مثبت نمی گیرید دوباره به آن ادامه می دهید؟! 

علیلطیفی
کارشناسفوتبال



: منصور برزگر

 خیلی از ورزشکاران ما فقط در المپیک شرکت می کنند


